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Zusammenfassung

        
Bei der Bestimmung der Immunglobuline IgE und IgD an Patienten mit e.E. wurde eine Abhängigkeit der Serumspiegel vom Schweregrad festgestellt. Nach einer thalassotherapeutischen Kur ergab sich, ähnlich den Verhältnissen bei Desensibilisierung, eine Anregung der Umstimmung des Organismus, die bei Verschlechterung des Hautzustandes während der Kur mit einer IgE-Erhöhung und bei gutem Kureffekt mit einer Senkung der IgE-Produktion verbunden, jedoch zur Zeit des Kurendes nicht signifikant meßbar ist. Wir müssen einschätzen, dass die Thalassotherapie wirksame Späteffekte auf das immunmodulatorische System ausübt, die wir noch konsequenter als bisher erfassen müssen.


      
        
Summary

        
When the immune globulins IgE and IgD were estimated in patients with endogenic eczema a dependence of the serum levels on the degree of severity was established. The result of a thalassotherapeutic cure was, similar to the conditions in desensibilisation, a stimulation of the alteration of the organism, which is connected with an increase of IgE when the condition of the skin deteriorates during the cure and with a decrease of the IgE-production when a good effect of the cure is present. However, this stimulation is not significantly measurable at the end of the cure. We must estimate that the thalassotherapy has active late effects on the immune modulatory system which we must recognize more consequently than up to now.
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